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I 
[Formanden.] 

4) Anden (sidste) behandling af: 

Forslag til folketingsbeslutning om god- 
kendelse af 홢Kongeriget Danmarks Hy- 
potekbank"s regnskab for regnskabs- 
året 1965-66. 

5) Anden behandling af: 
Forslag til lov om revision af çlen kom- 

munale inddeling. 

Mødet hævet kl. 1929. 

66, møde.  

Fredag den 12. maj kl. 10. 

Formanden: Udvalget angående forslag 
til lov om ændring af statsbaneloven har 
afgivet betænkning over nævnte lovfor- 
slag. Eksemplarer vil blive omdelt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om sygeplejersker. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 87) 
findes i tidenden sp. 3940). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

.. Lovforslaget sattes- til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 122 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

-Tredje behandling af forslag tit lov om æn- 
dring af lov om den offentlige sygeforsikring. 

(Forhøjelse af sygedagpenge, medlemskontin- 
gent for bidragydende medlemskab m. v.). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
123) .findes i tidenden sp. 3992). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 128 stemmer. , 

Formanden: Lovforslaget vil ;[1\1 blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling al forslag til lov om 
ændringer i lov. om ferie med løn. (Omlæg- 
ning al grundlaget for beregning af feriegodt- 
gørelse m. v.). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
143) findes i tidenden sp. 4004). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 129 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag 
til' folketingsbeslutning om godkendelse af 
홢Kongeriget Danmarks Hypotekbank"s regn- 
skab foy regnskabsåret 1965-66. 

(Første behandling af forslaget til folke- 
tingsbeslutning (nr. XIX) findes i tidenden 
sp. 4007). 

Der var ikke. stillet ændringsforslag.. 
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Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 132 stemmer. 

Formanden: Der vil nu blive givet finans- 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
revision af den kommunale inddeling. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 41) 
findes i tidenden sp. 323, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 1121). 

Der var stillet 20 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Ove Hansen: Den betænkning, der her 
foreligger, er blevet til efter et meget om- 
fattende og grundigt udvalgsarbejde. Det 
skal også erkendes, at vi her har en lovgiv- 
ning, som får vidtrækkende betydning for 
vore kommuner. 

Vi har igennem en del udvalgsmøder be- 
handlet lovforslaget, og vi har modtaget en 
del deputationer. Det er naturligvis først 
og fremmest de kommunale organisationer, 
der har søgt foretræde for udvalget. Vi har 
her mærket, at opfattelserne hos Købstad- 
foreningens repræsentanter og hos De sam- 
virkende Sognerådsforeningers og Bymæs- 
sige Kommuners repræsentanter ikke helt 
faldt sammen, og det er klart, at det er 
problemerne omkring forstadskommunerne 
og købstæderne, der har givet anledning til 
nogen uenighed. 

Vi har også i udvalget haft samråd med 
indenrigsministeren, og der er af et flertal af 
udvalgets medlemmer stillet en del ændrings- 
forslag, som er tiltrådt af indenrigsministe- 
ren. 

Jeg vil gerne sige, at jeg havde meget gerne 

set, at styrelsesloven, som jo også er blevet 
til i kraft af kommunallovkommissionens be- 
tænkning, ligeledes var blevet færdigbehand- 
let. Vi har haft et omfattende arbejde, som 
jeg sagde før, med forslaget til inddelingslov, 
og derfor har der næppe været tid til at gøre 
styrelsesloven færdig, selv om jeg kan be- 
klage, at det ikke lykkedes i indeværende 
folketingsår. Jeg håber nu, at vi straks i 
begyndelsen af det nye folketingsår kan 
gøre også styrelsesloven klar til vedtagelse 
her i folketinget. 

Der har været talt om 홢 ikke mindst har 
pressen skrevet om det, og de kommunale 
organisationer har drøftet det 홢 at vi ikke 
har taget stilling til byrdefordelingen og 
opgavefordelingen mellem stat og kommune. 
Det har vi heller ikke; det gjorde vi heller 
ikke i kommunallovskommissionen, og jeg 
vil gerne sige her, at det er et meget stort 
og indviklet problem, som kræver en meget 
dybtgående forhandling og behandling, 
inden vi kan foretage en ændring, selv om 
vi fra de politiske partiers side gerne ser, 
at en ændring af byrdefordelingen mellem 
staten og kommunerne finder sted. 

Det største problem og det, som vi har 
drøftet mest i udvalget 홢 og også en hel del 
i kommunallovskommissionen i sin tid 홢 er 
problemet omkring de større købstæder og 
deres forstadskommuner. Kommissionen me- 
ner 홢 og det giver lovforslaget også udtryk 
for 홢 at normalt skal ét bysamfund udgøre 
én kommune, men der kan herske nogen tvivl 
om, hvad man forstår ved 홢normalt", og de 
deputationer, vi har haft i folketingsudval- 
get, har da også nærmest hæftet sig ved 
dette problem. Vi har foreslået en ændring 
i lovforslaget 홢 det er også en ændring i 
forhold til det, man drøftede i kommunal- 
lovskommissionen 홢 med hensyn til de tre 
største købstæder, nemlig Århus, Ålborg og 
Odense, gående ud på, at hvis der ikke kan 
blive enighed disse steder mellem forstæ- 
derne og centralkommunen, ja, så må sagen 
blive et lovgivningsanliggende, medens det 
i lovforslaget var foreslået, at kommunal- 
reformkommissionen skulle komme med et 
forslag til indenrigsministeren, og hvis han 
konfirmerede dette, skulle det have lovs- 
virkning. Nu bliver sagen altså, hvis der 
ikke kan opnås enighed de respektive kom- 
muner imellem, et folketingsanliggende. 

Vi håber meget og ser meget gerne, at 


